
Skolebestyrelsesmøde Nordstrandskolen      
Mødet afholdes tirsdag den 27. september 

2022 kl. 18.00-21.00 i Konferencelokalet på 

skolen. 

 

OBS. Der serveres aftensmad fra kl. 17.45  

 

Forældrerepræsentanter: Mette Thesbjerg 

Klint (næstformand), Thomas Holte, Carsten 

Friis Toft, Cathrine Haarup Handryziak, Stine 

Prammann, Martine Bentsen og Mette de Fine 

Licht 

 

Kommunalbestyrelsen: Henrik Løwenheim 

Kjærsvold-Niclasen 

 

Skoleleder: Claus Peter Andersen 

Administrativ leder: Jacob Rønlev Kaarsted 

 

Medarbejderrepræsentanter: Gabriel Øberg og 

Thomas Søndergaard Petersen. Marius er 

stedfortræder for Gabriel 

 

Elevrepræsentanter: David Prammann 

Schrøder (9.C) - Elevrådsformand og 

Valdemar Alstrup-Berentzen (8.D) - Elevråds-

næstformand 

 

Fraværende: Gabriel (barsel), Marius, (syg), 

David gik kl. 18.25 og Henrik mødte kl. 18.30. 

Carsten gik kl 19.50. 

 

Dagsorden: 

 

 

 

 

 

1. Godkendelse af dagsorden 

 

Dagsordenen blev ændret: 

Vi startede med punkt 4. Konstituering 

Dernæst punkt 5, meddelelse fra formanden. 

Herefter punkt 3, orientering fra 

kommunalbestyrelsen 

Derefter punkt 6. Ordblindeindsats 

Så tilbage til punkt 3. Orientering fra 

kommunalbestyrelsen igen 

Derefter punkt 5 igen, de resterende meddelelser 

Herefter resten af punkterne 

 

2. Valg af ordstyrer 

 

Mette blev valgt 



3. 

 

Kommunalbestyrelsen 

 

Henrik stiller op til spørgsmål om budget 2023 – 

25 min. 

Henrik orienterede om processen for tilblivelsen af 

budget 2023. 

Til budgetforhandlingerne skulle der findes 13 

mio. kr. Få timer før forhandlingerne startede, kom 

der besked om en yderligere besparelse på 6 mio. 

kr., fordi staten ikke ville kompensere øgede 

udgifter til de stigende gaspriser. 

Efter Henriks orientering blev der tid til at stille 

spørgsmål og kommenterer gennemgangen: 

10. klasse-budgetmodellen ser ud til at blive båret 

igennem politisk. 

Bliver klassekvotienten hævet fra 24 til 26?  

Nej ikke formeldt. I løbet af 2 år bliver kvotienten 

26 eller lidt over. SB er bekymret for, at 

fremskrivningen ikke holder. 

Hvis specialskoleelever i højere grad kommer ud 

på skolerne, hvad kommer det til at betyde for 

elever og ansatte? 

SB udtrykte bekymring om stigende kompleksitet 

hvis skolen skal varetage flere og større opgaver 

ifm. udfordrede elever, særligt når der samtidig 

lægges op til at reducere ledelsen.  

Når Dragør Kommune bruger færrest eller næst 

færrest midler på skoleområdet, er det svært at 

spare mere. 

SB mener, at måden besparelserne er håndteret på, 

har givet meget støj og usikkerhed. 

SB mener også, at konsekvenser af besparelserne 

er ikke til at gennemskue, fordi forslagene ikke er 

blevet kommenteret eller kvalificeret. 

Hvordan sikrer man at eleverne får det 

specialiserede tilbud de har krav på, og samtidig 

med at det ikke går ud over skolernes økonomi? 

Og hvad hvis det er en anden skole der visiterer 

mange elever så der bliver underskud, så skal de 

andre skoler vel så dække det merforbrug også. 

Det ville være dejligt, at beslutninger om budget 

bliver meldt ud, så vi har en mulighed for at 

kommenterer det. 

Holder denne 2023-spareøvelse, eller kommer der 

flere besparelser senere? Sikres økonomien hermed 

på længere sigt. Vi har ikke en forvisning om, at 

det er en langsigtet beslutning. Det er ikke sikkert, 

at der ikke kommer besparelser også næste år. 

 

4. Konstituering (15 min.)  

 

Carsten blev valgt som formand 

Mette Klint blev (gen)valgt som næstformand 

 



5. Meddelelser del 1: 

 

 

 Formanden 

 

- Opfølgning på budget 2023 

Carsten orienterede om budgetprocessen for 

2023 og indledningsvist for økonomien i 

2022. 

Skolebestyrelsen drøftede budgettet 

herunder spareforslagene. 

Debatten blev taget under punktet 

meddelelser fra kommunen 

 

 Skolen  

 

- Antimobbestrategi/trivselspolitik proces 

Ligger på skolens hjemmeside. Navnet 

er ikke det bedste, så det vil vi gerne 

lave om. 

Vi har nedsat flere grupper der arbejder 

med strategien, så den bliver mindre 

”må ikke”-agtig. Det nye forslag 

kommer på næste SB-møde. 

- Teknologiforståelse 

Er ikke blevet et fag i skolen endnu, 

men det kan det blive. Vi arbejder med 

det på mellemtrinnet. Det er et 

spændende, men også et krævende 

arbejde. 

- Rutsjebanen 

Mangler at blive lavet færdig. Siderne 

er ikke lavet korrekt, og 

gummiunderlaget er ved at blive 

undermineret. Skolen har bedt 

forvaltningen om at udbedre skaderne, 

hvilket de er i gang med. 

Vi håber det bedste. 

- Støtteforeningen 

Den er etableret og Claus har møde med 

dem om et par uger. 

Foreningen vil gerne have et navn, og 

det finder det store elevråd ud af hvad 

det skal være. 

- Naturfagsuge 

Boder bliver i gymnastiksalen 

Thomas Holte og Martine står i SB-

boden torsdag. 

- Energiregning 

Stiger i 2023 og vi bliver nødt til at 

tilføre flere midler i 2023. Skolen har i 

den forbindelse lavet et forslag til et 

energisparekatalog, inkl. at sænke 

temperaturen fra 21 til 19 grader. 



- Til næste SB-møde kommer 

kommunens SSP-konsulent Peter og 

fortæller om et udbredt brug bl.a. af 

puff bars, snus, e-cigaretter og hvordan 

håndtere vi det problem. 

- Enkelte lærere har været kede af, at der 

manglede forældrerepræsentanter til 

forældremøderne. Så en ambition er at 

fordele forældremøderne mellem 

bestyrelsesmedlemmerne inden 

sommerferien. 

 

 Lærerne 

 

Uge 39 (naturfagsuge) er i fuld gang, og det er 

både spændende og krævende. Eleverne får en 

anderledes uge, og får forhåbentlig meget ud af det. 

Vi glæder os meget til på torsdag, hvor der er 

fremvisning for forældrene. 

Lærerne er bekymrede for besparelserne på 

budgettet for 2023 bl.a. fordi de ikke kan se, hvad 

konsekvenserne er. 

CMU ønsker ikke længere at sidde i Det 

Rådgivende Skoleorgan, da de ikke føler det giver 

mening at sidde der sammen med politikerne, fordi 

de føler, at der ikke bliver lyttet. 

 

 Eleverne 

 

Eleverne har konstitueret sig så David er formand 

og Valdemar er næstformand. Gælder for skoleåret 

2022-2023. 

 

Der er rigtig varmt i kælderen bl.a. i teatersalen, så 

eleverne foreslår, at vi skuer ned for varmen. 

 

 Udvalg Intet 

 

6. Ordblindeindsatsen ved Ulla 

Skjærbæk kl. 19.00 – 19.20 

 

Bilag 1. Handleplan ordblinde 22-23 

Bilag 2. Test oversigt i dansk 22-23 

Ulla orienterede om ordblindhed i almindelighed 

og Nordstrandskolens arbejde med opgaven. 

Skolen arbejder ud fra en handleplan, herunder 

gennemførelse og brug af test. 

Der var ros fra SB til den indsats, der bliver udvist. 

 

7. Meddelelser del 2 - fortsat 

 

Se under Meddelelser del 1 

8. Sponsorpenge fra forældrene  

 

Oplæg og drøftelse 

Flere kontaktforældre har spurgt på møder, 

hvordan de kan sponsorer penge til ture eller andet. 

Skolen er lidt nervøs for konsekvenserne, for det 

kan give en ulighed mellem klasserne.  



Skolebestyrelsen var enig om, at det ikke er vejen 

frem med yderligere privat finansiering, da 

brugerbetaling ikke er tillagt jf. folkeskoleloven. 

Måske kan en kommende støtteforening hjælpe. 

Fælles kommunikation til forældrene kan 

forebygge et evt. problem. 

 

9. Eventuelt Vi har behandlet en forespørgsel fra en ansat. 

 

Jacob sender SB-møderækken ud til medlemmerne. 

 

   

   

Kl. 

20.30 

Godkendelse af referatet 

 

 

 

 

 

Kommende møder: 

 

- Alkoholforbrug blandt eleverne. Oplæg ved Peter Henriksen – 27. okt 

 


